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Protokół nr 1/2020  

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rolnictwa, Bezpieczeństwa i Ochrony 

Przeciwpożarowej wraz z Komisją Finansów, Planowania, Budżetu i Spraw Socjalnych 

odbytego w dniu 28 stycznia 2020 roku w Urzędzie Gminy Sośno 

 Wspólnemu posiedzeniu komisji, które trwało od godziny 800 do 1100 przewodniczył 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Bezpieczeństwa i Ochrony Przeciwpożarowej – radny 

Witold Steckiewicz. Witając wszystkich obecnych na spotkaniu dokonał otwarcia posiedzenia 

komisji, jak również po przedstawieniu radnym porządku obrad poinformował zgromadzonych, 

iż posiedzenie najbliższej sesji, odbędzie się w dniu 30 stycznia 2020 roku o godzinie 1000 

w Gminnym Domu Kultury w Sośnie. 

Oprócz radnych w posiedzeniu uczestniczyli także: 

• Sekretarz Gminy Sośno – Piotr Dobrzański; 

• Skarbnik Gminy Sośno – Honorata Warmbier; 

• Kierownik Zespołu Oświaty Samorządowej – Adam Ostrowski; 

• Inspektor ds. ochrony środowiska i gospodarki nieruchomościami – Barbara Bielewicz. 

W nawiązaniu do zgłoszonego podczas obrad ostatniej sesji wniosku przez radnego Stanisława 

Gackowskiego radny Witold Steckiewicz zaproponował, aby obecny porządek obrad 

posiedzenia uzupełnić o dodatkowy punkt, dotyczący obniżenia uposażenia radnych o 20 %, 

jakie co miesiąc otrzymują za czas poświęcony na pracę w radzie. Radni jednogłośnie 

zatwierdzili wprowadzoną zmianę do porządku obrad.  

 Następnie Witold Steckiewicz przedstawił otrzymane w dniu wczorajszym 

(27.01.2020 r.) wyjaśnienie skarżącego do wcześniej złożonej skargi na działania wójta. 

Skarżący w piśmie tłumaczył, iż nie składał skargi na wójta, lecz na pracowników urzędu. 

Sekretarz wyjaśnił radnym, że o charakterze pisma nie decyduje nazwa pisma, lecz jego treść.  

W ocenie SKO złożone pismo przez skarżącego należało potraktować zgodnie z jego literalnym 

brzmieniem jako skargę na działania wójta i w takim trybie jest ono rozpatrywane przez 

Komisję Skarg, Wniosków i Petycji.  

Korzystając z okazji sekretarz nawiązał do projektu uchwały w sprawie skargi na Wójta Gminy 

Sośno wyjaśniając, iż w dniu 2 stycznia 2020 r. Przewodniczący Składu Orzekającego 

Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Bydgoszczy przekazał według właściwości 

skargę na działania Wójta Gminy Sośno oraz sposób przeprowadzonego postępowania 

w przedmiocie niezatwierdzenia regulaminu strzelnicy MKS „ASTRA” – 100 METRÓW 

KULA, zlokalizowanej w miejscowości Skoraczewo. Nadmienił, iż z treści otrzymanej skargi 

wynika, że Skarżący zarzuca pracownikom Urzędu Gminy Sośno niewłaściwe postępowanie 
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podczas wizji lokalnej w terenie. Skarżący uważa, że podczas oględzin nie dopuszczono go do 

głosu. Sekretarz gminy dodał, iż Rada Gminy Sośno powinna załatwić przedmiotową skargę 

bez zbędnej zwłoki, nie później jak w ciągu miesiąca. W związku z tym, iż ze względu na 

konieczność przeprowadzenia postępowania wyjaśniającego, mającego na celu ustalenie stanu 

faktycznego i prawnego skargi, w tym przedstawienia opinii przez Komisję Skarg, Wniosków 

i Petycji, zasadne jest podjęcie przez radę uchwały w sprawie wyznaczenia nowego terminu 

rozpatrzenia przedmiotowej skargi. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji po dokonaniu wstępnej 

analizy zgłoszonej skargi zaproponowała, aby rozpoznanie skargi nastąpiło w miesiącu lutym 

i żeby na najbliższej sesji Rady Gminy Sośno w dniu 27.02.2020 r. został przedstawiony projekt 

stosownej uchwały. Następnie sekretarz wytłumaczył, iż po podjęciu uchwały pozostanie ona 

jako odpowiedź na skargę przekazana skarżącemu. Stąd ustalono termin rozpatrzenia skargi na 

dzień 3 marca 2020 r. 

 Po pewnym czasie Skarbnik Gminy Sośno – Honorata Warmbier przedstawiła zmiany 

uchwały w sprawie budżetu na 2020 rok, wyjaśniając radnym, z czego wynikają zwiększenia 

i zmniejszenia w poszczególnych rozdziałach i paragrafach. Dokładnie wskazała, jakie 

czynniki wpłynęły na kwotę wydatków. 

 Następnie sekretarz gminy szczegółowo przedstawił kolejny projekt uchwały tj. w sprawie 

zmiany siedzib obwodowych komisji wyborczych informując, iż zaistniała konieczność zmiany 

siedzib obwodowych komisji wyborczych oraz lokali wyborczych w obwodach głosowania nr 

2 i nr 3. Z powodu planowanej przebudowy budynku, w którym znajduje się sala wiejska 

w Wielowiczu, nie będzie możliwe przeprowadzenie wyborów prezydenckich wiosną br. 

Dlatego dla właściwej organizacji wyborów prezydenckich w 2020 r. zaproponowano 

przeznaczyć salę wiejską w Rogalinie na siedzibę OKW i urządzenie tam lokalu wyborczego. 

Sekretarz objaśnił, iż sala wiejska w Rogalinie znajduje się na terenie obwodu wyborczego nr 

2 i jest oddalona od dotychczasowej siedziby OKW o 4 km. Ponadto sala w Rogalinie jest 

wyposażona w podjazd i będzie mogła służyć wyborcom jako lokal dla osób 

niepełnosprawnych. Po przeprowadzeniu przebudowy lokalu w Wielowiczu będzie można 

nadal organizować wybory powszechne w dotychczasowym miejscu. Z kolei w obwodzie 

głosowania nr 3 zaproponowano zmienić siedzibę OKW i zorganizować lokal wyborczy na 

stałe. Zamierza się do tego wykorzystać budynek Szkoły Podstawowej w Sośnie. Jest to 

podyktowane lepszymi warunkami lokalowymi szkoły, jak również dotychczasowymi 

kolizjami w wynajmowaniu sali Gminnego Domu Kultury w Sośnie, gdzie w wyniku wyborów 

dochodziło do rozwiązywania umów uprzednio zarezerwowanej sali na uroczystości weselne 

i inne. Lokal miałby być zorganizowany w szkolnej sali gimnastycznej, do której prowadzą 
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dwa wejścia, umożliwiające także korzystanie osobom niepełnosprawnym. Sala gimnastyczna 

znajduje się w odległości 100 m od dotychczasowego lokalu wyborczego. 

W związku z powyższym sekretarz wspomniał, iż konieczne będzie wystąpienie z wnioskiem 

do Komisarza Wyborczego w Bydgoszczy II w sprawie zmiany siedziby obwodowych komisji 

wyborczych. 

 W następnej kolejności sekretarz przedstawił projekt uchwały odnośnie zmiany uchwały 

w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania terminów płatności, rozkładania 

na raty należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym przypadających gminie Sośno 

oraz jej jednostkom podległym, do których nie stosuje się przepisów ustawy – Ordynacja 

podatkowa, warunki dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga 

będzie stanowić pomoc publiczną oraz wskazania organów uprawnionych do udzielania ulg.  

Sekretarz wspomniał, iż w uchwale Nr XI/58/2011 z dnia 27 października 2011 r. dokonuje się 

zmiany zapisu, dotyczącego wydłużenia okresu spłaty należności pieniężnej rozłożonej na raty 

w szczególnie uzasadnionych przypadkach. Dotychczas obowiązywał okres nie dłuższy niż 24 

miesiące. Proponuje się, aby w szczególnie uzasadnionych przypadkach wyrazić zgodę na 

spłatę należności pieniężnej rozłożonej na raty na okres nie dłuższy niż 36 miesięcy. 

Wspomniany projekt uchwały, który będzie przedmiotem posiedzenia sesji rady w miesiącu 

lutym przedłożony został Prezesowi Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów. 

 W dalszej części posiedzenia nawiązano do tematu otrzymanego pisma Prokuratora 

Rejonowego w Tucholi odnośnie dokonania zmian legislacyjnych w uchwale Nr XII/76/2019 

z dnia 24 października 2019 roku w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie gminy Sośno. Nadmieniono, iż podjęto już działania prawne uwzględniające 

zastrzeżenia prokuratora do wspomnianego regulaminu. Przewiduje się, że podczas posiedzenia 

sesji Rady Gminy Sośno w miesiącu marzec 2020 roku zostaną przedstawione zmiany. 

 Inspektor ds. ochrony środowiska i gospodarki nieruchomościami – Barbara Bielewicz 

omówiła informację o wydzierżawionych gruntach, lokalach użytkowych i lokalach 

mieszkalnych mienia komunalnego, stanowiących własność gminy Sośno. Przedstawiła 

wykazy umów wydzierżawionych gruntów na cele rolne, nie rolne i ogródki, wykaz umów 

wydzierżawionych lokali użytkowych, jak również wydzierżawionych gruntów na przestrzeń 

powietrzną (elektronie wiatrowe). Ponadto wspomniała o wysokości czynszu najmu za 

mieszkania komunalne, socjalne i pomieszczenia tymczasowe. Przedstawiła również wykaz 

nieruchomości, które zostały sprzedane w 2019 roku. Dodatkowo wspomniała 

o przekształceniu prawa użytkowania wieczystego gruntów zabudowanych na cele 

mieszkaniowe w prawo własności tych gruntów w 2019 roku. 
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 W następnej kolejności Kierownik Zespołu Oświaty Samorządowej – Adam Ostrowski 

przedstawił sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez gminę za 2019 rok. Następnie 

zapoznano radnych z wykazem udzielonych dotacji w 2019 roku. 

 W krótce potem sekretarz gminy nadmienił, iż proponuje się połączyć samorządowe 

instytucje kultury tj. gminne biblioteki z Gminnym Domem Kultury w Sośnie jako jedną 

instytucję kultury.  

Sekretarz zapewnił, iż nie ulegnie zmianie sposób dogodnego dostępu do materiałów 

bibliotecznych i informacji dla mieszkańców gminy. Jednocześnie organizowanie 

różnorodnych form edukacji kulturalnej, wychowanie przez sztukę, pozostające w gestii 

gminnego domu kultury będzie dalej rozwijane przez połączoną instytucję kultury.  

Planowane połączenie samorządowych instytucji kultury nie spowoduje uszczerbku 

w wykonywaniu dotychczasowych zadań gminnych bibliotek, lecz usprawni tylko zarządzanie 

działalnością kulturalną w gminie, która będzie koordynowana przez jeden podmiot. Zapewni 

pełniejsze wykorzystanie zasobów organizacyjnych i kadrowych, co przyczyni się do 

podniesienia jakości realizowanych zadań. Jedna instytucja kultury zapewni mieszkańcom 

zarówno profesjonalną obsługę czytelnictwa, jak również zaspokoi potrzeby kulturalne. 

Sekretarz poprosił radnych o przeanalizowanie złożonej propozycji.  

 W sprawach różnych radni podjęli temat budynku byłej Poczty Polskiej w Sośnie, 

terminów obrad sesji oraz sprawę sprzedaży lasu w Dziednie, stanowiącego własność gminy 

Sośno. 

Sekretarz Gminy Sośno odpowiadając radnym poinformował, iż poruszone sprawy są w trakcie 

procedowania.  

Dodatkowo wyszedł do radnych z propozycją, aby wstępnie zaczęli zastanawiać się, jakie 

należałoby wprowadzić zmiany w obecnie obowiązującym Statucie Rady Gminy Sośno. 

 Na sam koniec radni podjęli dyskusję na temat diet radnych. Radni wspólnie zdecydowali, 

że stawki w tym roku pozostaną na dotychczasowym poziomie. W nawiązaniu do propozycji 

Przewodniczącej Rady Gminy Sośno – radnej Krystyny Wąsik z dnia 16 grudnia 2019 roku 

o podwyższenie diety Wiceprzewodniczącemu Rady Gminy Sośno – radnemu Ryszardowi 

Badzińskiemu radni jednogłośnie ustalili, iż wysokość wypłacanej diety 

wiceprzewodniczącemu także powinna pozostać bez zmian. 

 Radny Mariusz Kuszewski wnioskował o przygotowanie na najbliższe posiedzenie 

prezydium, jak również na najbliższe posiedzenia komisji informacji z realizacji budżetu 
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zawierającej dane, dotyczące zaplanowanej na 2019 rok kwoty na wypłaty diet radnym wraz 

z ich wykonaniem. 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Komisji Rolnictwa, 

Bezpieczeństwa i Ochrony Przeciwpożarowej – radny Witold Steckiewicz zamknął posiedzenie 

dziękując wszystkim za czynny udział. 
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